
Vědecká rada Filozofické fakulty UHK 
 

 

ZÁPIS 
ze zasedání Vědecké rady FF UHK 

ze dne 12. prosince 2008 

-------------------------------------------------------------------- 
Přítomni: dr. Grulich, doc. Mikulecká, prof. Kárník, prof. Wolf, doc. Felcman, prof. Musil, 

doc. Janeček, doc. Pátková, dr. Pavlů, prof. Stuchlík, doc. Klíma, doc. Tichý,  doc. Fukala,  

prof. Čechura, prof. Marek, doc. Tuček, doc. Jehlička, doc. Krejčík,  prof. Peregrin 

Omluveni: doc. Veber, doc. Fiala,  prof. Klíma, prof. Rýdl,  prof. Brokl  

Hosté: dr. Dočekalová- proděkanka FF UHK, dr. Droberjar – proděkan FF UHK 

 

PROGRAM: 
1)      Dlouhodobý záměr FF                                   

2)      PhDr. Rostislav Nekuda – habilitace  

3)      Rady studijních programů 

4)      Schválení státnicových komisí 

5)      Ph.D. studium – akreditace 

6)      Informace o připravovaných studijních programech 

7)      Různé 

8)      Usnesení, závěr 

 
Dr. Grulich jako předseda VR FF přivítal všech 18 přítomných členů vědecké rady a shledal 

VR usnášeníschopnou. Prof. Čechura přijede na zasedání později. 

 
 
Bod 1 : 
„Dlouhodobý záměr vzdělávací, vědecké, výzkumné, vývojové a další tvůrčí činnosti FF 

UHK na období 2009 – 2013“ : 

 

děkan představil přítomným tento dokument s výhledem do r. 2013. Až dosud se čerpalo 

z dlouhodobého záměru univerzitního, ale nyní se už musí předložit za samostatnou a 

svébytnou filozofickou fakultu. Návrh DZ projednalo kolegium děkana dne 5. 12. 2008, dnes 

je projednáván Vědeckou radou FF a 17. 12. 2008 se předloží ke schválení AS FF UHK. 

 

Proběhla diskuse k tomuto dokumentu. Koncepční námitky a návrhy na doplnění textu upravil 

děkan FF na doporučení jednotlivých členů VR.  

VR se k tomuto návrhu pouze vyjadřuje. 

 

  

Bod 2: 
Žádost o zahájení habilitačního řízení PhDr. Rostislava Nekudy: 

Děkan úvodem představil osobu a dílo dr. Nekudy. U nás vyučuje na částečný úvazek na 

Katedře praktické a experimentální archeologie. Nemá akademický titul doktor či CSc. za 

jménem. 

Brněnská fakulta mu nepřidělila titul kandidáta věd – nevíme důvod, děkan osloví děkana FF 

MU Brno. 
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Diskuse:  

K žádosti dr. Nekudy proběhla bohatá a dlouhotrvající diskuze většiny členů VR.  

- prof. Stuchlík byl přítomen všem jednáním, podal vysvětlení a podrobnosti 

k zápornému stanovisku vědecké rady MU Brno 

- doc. Krejčík – potvrzuje slova prof. Stuchlíka a současně prosí děkana FF UHK, aby 

se podklady týkající se personálních záležitostí zasílaly ve větším časovém předstihu 

- prof. Peregrin je názoru, že i bez akademického titulu může pedagog vykazovat 

dostatečné vědecké kvality a výstupy 

- prof. Stuchlík – doporučuje opatrnost a nutnost mít stejné nároky jako na kamenných 

univerzitách 

- dr. Droberjar – zdůraznil, že dr. Nekuda je odborník na středověkou archeologii, ale 

naše habilitační práva jsou na úplně jiný obor 

- prof. Kárník shrnul diskusi a doporučil přítomným - z mnoha důvodů proti – už na 

příští radě tuto žádost neprojednávat 

 

Děkan dal hlasovat, kdo nesouhlasí se zahájením habilitačního řízení PhDr. Rostislava 

Nekudy, neboť téma jeho habilitační práce neodpovídá oboru habilitačního řízení na FF 

UHK. 

  

Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 

18 hlasů pro  0 proti   0 se zdrželi 

 

Z hlasování vyplývá, že habilitační řízení dr. Nekudy nebude zahájeno.  

Děkan bude dr. Nekudu o stanovisku vědecké rady FF UHK informovat písemně. 

 

Bod 3:  
Děkan představil jména navrhovaných členů rad studijních programů na tříleté období. 

 

Vědecká rada po krátké diskusi tento bod projednala. 

 

Na jednání se dostavil prof. Čechura. 

 
Bod 4:  
Dr. Grulich předložil ke schválení jmenný seznam komisí pro státní závěrečné zkoušky 

v Bc. a NMgr. studijních oborech.  

V diskusi zazněla výhrada od prof. Wolfa, že u státních zkoušek musí být vyučující s titulem 

Ph.D., nestačí pouze Mgr. 

Dr. Dočekalová jako proděkanka pro studium FF UHK citovala paragraf ze zákona o VŠ a 

přečetla bod ze Zkušebního a studijního řádu FF UHK = „……zkouší profesor, docent a další 

akademik s odborností v daném oboru…….“. 

Děkan i přesto nahrazuje v předloženém seznamu původní vyučující za učitele s výše 

požadovaným titulem a o takto upravených komisí pro SZZ dává hlasovat. 

 

Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 

19 hlasů pro  0 proti   0 se zdrželi 

 

Z hlasování vyplývá, že  VR schválila složení komisí pro státní závěrečné zkoušky 

v bakalářských a NMgr. oborech se zapracováním připomínek. 

 

Bod 5:  
Děkan úvodem seznámil radu se záměry FF UHK a její součinnost s PdF Západočeské 

univerzity v Plzni. Předal slovo doc. Felcmanovi, řediteli Historického ústavu FF UHK, který 
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rozvinul do podrobnosti chystaný doktorský studijní program Historické vědy, obor Historie- 

teorie a výuka. Doc. Felcman chce akreditaci předložit na MŠMT v dubnu 2009. Z tohoto 

důvodu žádá přítomné kolegy o souhlas s korespondenčním hlasováním o této věci. 

 

Vědecká rada tento návrh projednala a s korespondenčním hlasováním souhlasí. 

 

Bod 5:  
Děkan FF představil další plánované Mgr. programy naší fakulty. S ohledem na nedostatečné 

profinancování studentů pro r. 2009 od MŠMT, se další rozvoj FF v této oblasti bude tlumit. 

 

Předal slovo doc. Tichému, vedoucímu Katedry praktické a experimentální archeologie FF 

UHK, který rozvinul do podrobnosti plány společného NMgr. oboru Edukační muzeologie 

mezi FF UHK a Katedrou muzeologie FF nitranské univerzity. Doc. Tichý představil 

strukturu výuky, povinné předměty a personální zabezpečení. 

 

V diskusi vyzval děkan i doc. Tichý členy VR k námětům a připomínkám k tomuto záměru. 

 
 
Bod Různé: 
1) doc. Felcman představil spolupráci s nakladatelstvím Dokořán, vědecký záměr Dějiny 

východních Čech a pohovořil o knize Poděbradové. 

 

2) děkan představil situaci filozofických fakult v republice, seznámil členy s výzvou „Apel 

děkanů FF ČR“ a s Iniciativou děkanů FF ČR a o setkání, které v říjnu 2008 proběhlo u nás 

na fakultě. 

 
Na závěr dr. Grulich přednesl návrh usnesení a vyzval přítomné k hlasování. 

 

Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 

19 hlasů pro  0 proti   0 se zdrželi 

 

 

Vědecká rada hlasováním jednomyslně schválila usnesení, které je součástí tohoto zápisu. 

 

 

 

 

 

       Mgr. Petr Grulich, Ph.D., v.r. 

           předseda VR FF UHK 

 

 

 

 

Zapsala: Ilona Krausová 
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Usnesení ze zasedání Vědecké rady FF UHK dne 12. prosince 2008 

 

Vědecká rada FF UHK na svém zasedání dne 12. prosince 2008: 

 

1) Projednala návrh Dlouhodobého záměru vzdělávací, vědecké, výzkumné, vývojové a 

další tvůrčí činnosti FF UHK na období 2009 – 2010 s výhledem do roku 2013 se 

zapracováním připomínek. 

 

2) Nesouhlasí se zahájením habilitačního řízení PhDr. Rostislava Nekudy, neboť téma 

jeho habilitační práce neodpovídá oboru habilitačního řízení na FF UHK. 

 

3) Projednala návrh na složení rad studijních programů FF UHK. 

 

4) Schválila složení komisí pro státní závěrečné zkoušky v bakalářských a NMgr. 

oborech FF UHK se zapracováním připomínek. 

 

5) Projednala návrh společného doktorského studijního programu Historické vědy, oboru 

Historie – teorie a výuka mezi FF UHK a PdF ZČU Plzeň s tím, že souhlasí 

s korespondenčním hlasováním o této věci. 

 

6) Vyslechla informaci o dalších záměrech fakulty v oblasti akreditací následných 

magisterských studijních programů, zejména o ideové přípravě společného NMgr. 

oboru Edukační muzeologie mezi FF UHK a FF UKF v Nitře. 

 


